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Vragen van het statenlid Gerwi Temmink (GroenLinks) ingevolge artikel 44 reglement van 

orde

AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2017 nummer 170. 
 

Vragen ingevolge artikel 44 van het regle-
ment van orde inzake bomenkap abelen 

Vogeldijk  

Antwoorden van gedeputeerde staten: 

(ingekomen 5 april 2017)  

1. Kent u het advies van de Tuin van 
Zeeland voor deze bomen? Zo ja, 
waarom is er zo weinig of niets van 
overgenomen in uw plan? Zo nee, wat 
is er dan gedaan met dit aan u ge-
richte advies? 
 

1. We kennen het advies van de Tuin van 
Zeeland. De versie die u heeft bijgevoegd, 
hebben wij nooit ontvangen, maar lijkt in 
hoofdlijnen op de versie die wij op 5 de-
cember 2014 hebben ontvangen. Dit ad-
vies is vergeleken met nog drie andere 
groenherstelopties. Uiteindelijk is op basis 
van extern advies (zie punt 4) aanvankelijk 
gekozen voor de strategie die het beste 
paste binnen onze afweging tussen o.a. 
natuurwaarden, landschappelijke beleving, 
veiligheid in de breedste zin van het woord 
en de financiële consequenties. Dat was 
een andere strategie dan het advies van de 
Tuin van Zeeland. 
 

2.  Destijds is er ook een bewonersavond 
gehouden. Kunt u aangeven wat u 
wel/niet met de overwegingen van de 
bewoners hebt gedaan en/of wat u van 
plan bent hiermee te gaan doen? 
 

2. Op 19 april 2017 is er in samenspraak met 
de gemeente Vlissingen een inloopavond 
georganiseerd over het beoogde Groen-
herstelplan Vogeldijk. Tijdens deze inloop-
avond vroegen enkele aanwezigen om nog 
eens goed te kijken naar alternatieve sce-
nario's. Hieruit bleek dat de vertegenwoor-
digers van de Tuin van Zeeland en de des-
kundige van de BTL Bomendienst het niet 
eens werden over de 'juiste' aanpak. In 
overleg met de gemeente Vlissingen is be-
sloten om beide partijen nogmaals om tafel 
te zetten om te komen tot een eensluidend 
advies en breed gedragen oplossing. Hier-
bij rekening houdend met natuurwaarden, 
landschappelijke inpassing, veiligheid, fi-
nanciële consequenties, etc. We verwach-
ten de resultaten hiervan de eerste helft 
van juli. 
 

3. Bent u bereid het advies van de Tuin 
van Zeeland alsnog te betrekken in uw 
overwegingen, om zoveel mogelijk bo-
men te behouden alsook het karakte-
ristieke landschap? Zo nee, waarom 
niet? 

3. Op 9-4-2014, 9-10-2014 en op 1-3-2016 is 
met diverse vertegenwoordigers van de 
Tuin van Zeeland gesproken, waarbij ver-
schillende adviezen op tafel kwamen. Deze 
zijn afgewogen en na toetsing door BTL 
Bomendienst is aanvankelijk gekozen voor 
strategie 3 uit het advies. Zoals beschre-
ven onder punt 2 zullen we het Groenher-
stelplan nogmaals onder de loep nemen. 
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De Tuin van Zeeland is hierbij betrokken. 
Er wordt zeker rekening gehouden met het 
behoud van het karakteristieke landschap. 
 

4. Heeft u bij het opstellen van uw hui-
dige plan van aanpak gebruik gemaakt 
van externe deskundigen? Zo ja, 
welke (en is dat rapport openbaar)? 
Zo nee, waarom niet? 

4. BTL Bomendienst heeft ons Groenherstel-
plan Vogeldijk getoetst en 4 strategieën uit-
gewerkt. Deze toetsing is openbaar. We 
hebben het advies van de Tuin van 
Zeeland hierin meegenomen en deze 
wordt genoemd als strategie 2. Tijdens de 
inloopavond was er een medewerker van 
BTL Bomendienst aanwezig om toelichting 
te geven. Verder worden de bomen jaar-
lijks door een European Tree Worker ge-
controleerd en de adviezen tot Nader 
Technisch Onderzoek worden uitgevoerd 
door BTL Bomendienst. Ook is er een 
QuickScan natuurwaarden gedaan door 
BTL Advies in het kader van de Wet Na-
tuurbescherming. Er is door FLORON (Na-
tuurorganisatie voor het behoud van de 
wilde flora van Nederland) een rapportage 
opgesteld over de aanwezigheid van 
bostulpen zodat ook daar rekening mee 
gehouden kan worden. 
 

5. Hoe ontstaan ‘ingerotte snoeiwonden’ 
zoals u het omschrijft in de uitnodiging 
voor een inloopbijeenkomst over het 
‘groenherstelplan Vogeldijk’? Is dit het 
gevolg van slecht uitgevoerd onder-
houd? En is dit in de toekomst te voor-
komen? 

5. Als een boom beschadigd wordt (bijvoor-
beeld door het afzagen/afbreken van een 
tak), komt er levend hout in contact met de 
buitenlucht. Om te voorkomen dat er bacte-
riën en schimmels de boom binnendringen, 
gaat de boom de wond afgrendelen. Hierbij 
wordt er levend hout, dat zich buiten de af-
grendeling bevindt, opgeofferd. Vervolgens 
kan de bast proberen de bast loze wond te 
overgroeien. De wond geneest dus niet, 
maar wordt hoogstens ingekapseld. Inge-
rotte snoeiwonden kunnen ontstaan wan-
neer de boom in een slechte/verminderde 
conditie is of omdat de snoeiwond te groot 
is. Dit is niet altijd te voorkomen, maar door 
in de jeugdfase regelmatige begeleiding 
snoei toe te passen wordt dit tot een mini-
mum beperkt. 
 

6. Hoe denkt u over het oud worden van 
bomen; met andere woorden: dat een 
boom oud wordt is toch juist de bedoe-
ling? Te vaak wordt volgens Groen-
Links het argument ‘de bomen zijn 
oud’ gebruikt om de bomen te kappen. 
Waarom is dit? 

6. Dat een boom oud wordt is inderdaad de 
bedoeling, maar wel op een veilige manier 
met een goede afweging gemaakt tussen 
de verschillende belangen. “De bomen zijn 
oud” is voor ons geen argument om bomen 
te kappen. Zoals eerder beschreven wegen 
we zoveel mogelijk belangen. 
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